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DALE PARKS

Male

White

35 years

5! 10'"_5! 11"

160-170 pounds

Dark brown

Inhalation therapist,

BluAi W

BURRELL WILSON

Male

Negro

20 years

5!1111_6: s '
160 pounds i L!\
Wood crew; possible reserve
security man ’

Possibly in Georgetown,
Guyana

CLARE JANARO
Female

White

45 years
Sluﬂ

240 pounds
Dark brown
Reavy

I'a) +
Operated hon

Valley, California
California
Was never in Jonestown

RICHARD JANARO
Male

White

45-50

bl
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Whereabouts
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[P —

170 pounds

Park brown, graying

Worked in Georgetown
purchasing supplies

Last known on ship Albatross
bound for Barbados

Would come to Jonestown

to visit his children

BONNIE BECK

Female

White

30-32 years

5'1"

160-170 pounds

Dark brown

Worked in home in Redwood
Valley, Calfironia !
Redwood Valley, California
area

Never in Jonestown \\f

=

MARIE KATSARIS

Female

White

25 years

5'10" |
125-130 pounds :
Dark brown -~ long

Handled financial matters
Deceased in Jonestown

Was JONES' mistress

PAULA ADAMS

Female

White

35 years

5!5u_5|6n

120 pounds

Blond

Public relations in Georgetown
Unknown -
Rarely visited Jonestown;
lived with Guyanese official
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TISH LEROY
Female
White

45 years
5| 611_

140

Gray hair
Decease! 1n !onestown

CHUCK BIEKMAN
Male

White

45 years

5!8!!

200 [
Shoe repairman ( Lﬁ-

In police custody in
Jonestown for SHARON
AMOS' murder.

JOYCE TOUCHETTE
Female

White

45-50years

5! 5"

125 pounds

Light brown

Kitchen supervisor
Deceased at Jonestown

CHARLIE TOUCHETTE

Male

White

50 years

5'9"

185 pounds

Gray

Supervisor of construction
projects

Last known on ship Albatross
bound for Barbados
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MICHELLE TOUCHETTE
Female

White

18 years

5'

110 pounds

Dark brown, long
Laundry worker
Deceased at Jonestiown

MIKE TOUCHETTE

Male

White

2U-25 years

5!11"

170-180

Muscular

Heavy equipment operator,
part-time security
Deceased at Jonestown

STANLEY CLAYTON
Male

Negro

25-30 years

bl

170 pounds

Black

Assisted JOYCE TOUCHETTE
in kitchen

Georgetown, Guyana

MARY LEE BOGUE

Female

White

18 years

5!

140 pounds

Dark brown

Cared for children and
teacher's aide
Deceased in Jonestown

Daughter of EDITRH and
JIM BOGUE
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Height

TOM BOGUE
Male

White

17 years

51 5u_5|6n

140

dark brown
Was a student

an d
BOGUE

TINA BOGUE

Female

White

23 years

5!)4"

135 pounds

Dark brown

Crew supervisor in cassava

fields
!on of Eg!m! and JIM

BOGUE

ODELL RHODES

Male

Negro

30 years

5! 10"

175 pounds

Black

Teacher
Georgetown, Guyana

MIKE CARTER
Male

White

22 years
5'“"
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140

135-140 pounds

bark brown

Radio operator
Georgetown, Guyana
Brother of TIM CARTER

VERA INGERAM

Female

Negro

25 years

Unknown

Unknown

Unknown

Unknown

Part-time Church worker
in San FRancisco

San Francisco, California |
Never came to Guyana

JIM COBB

Male

Negro

25-30 years

b!2ﬂ_6|3n

185

Black

Quit PT several years

ago

Last seen fleeing into
bush during shooting

Was brother of JOHNNY
COBB JONES. As a "concerned
relative" who wanted
Jonestown investigatied
and as traitor who left
Church was hated by JONES

i e



BQ 89-495

there was a large store of

b7 ¢ drugs in Weroom) at Jonestown. JONES

e e et b

had stated at a meeting that a wealthy b
thousands of dollars worth of drugs did not believe
that drugs were produced by the PT in Guyan .1{}

' Mthere were two boats which
were operaten by Lhe Pl; Th rawler Cudjoe, whiech carried

supplies between Georgetown and Cape Kaltuma and the Albatross,
which was rented or leased, which also carried supplies. (]0[

WT members in Jonestown manufactured
toy dolls a avillion under the supervision

of KAY NELSON. These dolls were s Hﬂ to J.P. SANTOS, a

large store in Georgetown, Guyana. ? {

actor was donating

The following descriptive data 1".<3szar'd1mar

was obtained through 1nterv1ew and observat1on H

Name

Alias

Race

Sex

Date of Birth

Place of Birth
Height

Weight

Build

Hair

Eves

Scars and Marks
Other

Residence
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Occupation

b7 C/ Education
|
|
l

Martial Status

‘ Family Members
‘ Children

Social Security
Account Number
Arrests
Miscellaneous

Destination Point
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after a di
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who resides a
ne i1umber
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noted that A -
ol the pos e problems :ght be faced with as a
member of the People's Temple. also said that a
group of relatives of various memvers ol the People's Temple

had formed a group called the Concerncd Relatives and were
planning a trip to Guyana with Cougre: sman RYAN(-I,

He stated that telephonically

contacted him in p:n-'l-u 1978, He hzd 1ot heard from her for

about one year and it was-during this contact that she
suggested mto come to The .onestown camp in
Guyana as she thought he would be intcrested in seeing the

system that had been estab_ishtd there. He wasp't
—sure he could go t

several other ca

LR L A = -- -.——- _n -..—..vv\..l" b IR L et Y L Z A A~

calls she utilized a short-wave patch through the People's
Temple in San Francisco. During thesc conversations,
consistently put pressure o go to Guyana.
mede approximately five ca Lnd he possibly tare
recorded approximately four of thea

adv sed that by mid-October

the Concern ela es trip was gett.ng organlzed to go.
He went to a meeting gi the Concerned Relatives Group on

- e S - ol o W ol ¥ i b VM‘-’ Al
Saturday, lso on that date ephonical
contacted

Intesrviowad on 14 rn-; 170 £l
e Y — ¢ * —5F—89-250————

this document containg neither recommaendolions nor conclusions of the FBL 1t is the property of the FB1 ond is loaned to your ogency,
B ond s contents are not lo be disiribuled oulside your agency
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made up his mind
he requeste

to Fo d during his conversation :
SRR - 1) Lor when De ould arrive.

made the comnent "Oh, you have changed your-mind.'(l(l

On Sunday, November 5, 1978, called collect
via a commercial telephone line. It was not through the

radio patch rormally utilized by her via the People's Temple
short-wave rsdio. stated that he taped this
conversation also,

During the conversation,

that this comment was
highly uunusuzl said she had gone there to do work
for the Feopl?2' . Also, during this conversation,
she said that she had learned that RYAN and a party of
relatives wex2 coming to Jonestown. She described RYAN as
a right-ving fascist Con ssman who supported the military

junta in Chila. at this
point that shz smas shaking
in her boots." She commented to him that it was a strange

time for him to come to Guyana.
mhe Temrle was afraid that R was C ere
estroy the Temple. He tried to reason with her and

stated that he was coming there and would be very objective

and wanted tc see what was going on and make his own opinions,
—W |

Y
stated that during this conversation

ehe constantly tried to persuade him not to

go to Guyana with the Concerned Relatives Grou She stated
that it woulc not be a good time to come
at this point, wanted to emphasize that
and on in her attempt to persuade him no ©0 go to Guyana,
After the conversation was over, he never talked to her again
until his aryival in Guyana., He also stated at-this point

that he will make available the tape of this conversation. fﬁy

U < coc::1 of the trip by

the Concerned Relatives Group were finalized and the Group
left San Francisco for Guyana on November 13, 1978. Prior to

*/
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their pdeparture and while at the San Francisco Internaticnal
Airport, two members of the Concerned Relatives Group,

GRACE STOEN or JIM COBB, both former members of the People's
Temple, told him that they had spotted a People's Temple
member at the airport watching the group as it departed.

The group left San Francisco at ten p.m. on November 13, 1978,
by United Airlines, They arrived in New York City between
five and six a.m. on November 14, 1978, and left New York at

approximately three p.m. the same date on board a Pan American

Ll1doht +~A (Cuigana Thoo arrivand in GCaoanrvoat om Cuvans ~n R

November 14, 1978, at a)proximately eleven-thirty p.m. /'u.

Upon arrival at Georgetown, Guyana, they went to
room reservation probler. was resolved and everyone went to
n: 3 %se people that madeup the

thé Pegasus Heotel, however, upon arrival they were told that
no rcooms had been reserved for them, but eventually the
sleep.

followi o

Concerned Relatives Gr-os.p:t"t ]

ANTHONY KATSALIS ]
STEVEN KATSAR)S ;
CAROL BOYD : ;
CLAIR BOUQUETTE

JIM COBB d}
SHERVIN HIRRIE =

NADINE HOUSTO!
WAYNE PETELIA

Mr. and Mrs. QLIVER
GRACE and TIM STOEN
MICKY TOUCHETZ'E

Most everyone slept most of the morning of
November 15, 1978, and uwround four p.m. that Wednesday after-
noon, the group went to the Georgetown location of the
People's Temple at Number 41 Lamaha Gardens in Georgetown.
They arrived there at approximately four p.m. an

woman w i jTied as MARY ANN CASANOVA,
overheard her te
a e pecple were no. welcome at the Temple, therefofe,

don't get out of the ca:r. At this time bé noticed that

Mrs. OLIVER possibly recognized two girls also at the Temple

and engaged them in a conversation. No one was allowed into
!

1‘
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er MNrs.
the group returned to
furnished the following

fin e two g
the ‘hotel.

description o! !!!! M H!!H!

-

Ay
Race: Cauocasian I
Sex: Female I
. Age: About 40

Heipght : 5'6" Ly
Weight: 140 pounds (
Hair: Light brown and greying !
Miscellaneous: Yore glasses

After the group returned to the hotel, later on
during the evening of November 15, 1978, everyone met with

United States Ambassador BURKE. They met with him again

on the morning of November 16, 1978, and he advised that
his hands were tied in regards to permission for the group
to travel to the Jonestown camp. Then, after leaving the
Embassy, went back to the'hotel arrivaing in the early

fternoon. Everyone was sitting around in the hotel lobby
# requested him to come
outside and listen to this o0ld Guyvanese man make speeches,
bspeculated that the man, at one time, might have

been a member of parliment and 11ked*~hear himself speak.
They des 7

cribed him as the'brator."(

. went outside to sten to e o m
¥hile they were out

th a G ese individual drove by in
a car and talked to ﬁsaw the individual
drive up to a seawall located near e hotel and then the

man in the car returned and told some members of

t
the People's Temple from « r yan

ey walked up to the seawa engaged Iin a conversation
between themselves and a group of People's Temple members.
The People's Temple members were comprised of six blacks and
two whites. During the coanversation they all exchanged hellos
and everyocne claimed to be from California. FHe noticed that
the two white men stood back to back and was looking"wild-

"
eyed" 1n every direction as if they might fear for thelr

safety. He thought this to be very unusual. (ll)
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The group of six black and two whites adnitted

- e mmmmnm Furoen o Teaem amd s mamm oand dhary mardad
av OCY Wl Adalsud vid€ JvOonesvown Lallp aldu Ty wWal ¢'Tu vw

that th
know why the ‘Concerned Relatives were in Guyana.‘uj

MWld not remember much of the cetails of
the conve t did recall their conversation with one

\u
A

of the men whose name was LEE INGRAM. Mtalked
1 GRAM about the trouble he v th—
%INGR}\M kept silent most ol the
e an us stened. e described INGRAM as follows: (Uf
Race: Negro
Sex: Hale
Age: Late twenties
Height: G'
Weight: 175 pounds
Hair: Short Afro with corn rows
-\ ,

¥While they were talking to INGRAM,
arrived and indicated that she recognized another nmember of
the group to be STEVE JONES. She apparently knew STEVE JONES
very well as she hugged him and they and JONES)
separated from the group and talked IfoT a long time.(tﬂ}

Later while they were still talking with the group
AR

n'r-'r1 \rnr and
- e ¥

Group arrived and talked with some of the 1nd1v1du.ls (y)

there mig!! !e trou!!e

noted that at no time did he feel
noted that the group of Temple

and
membhers indicated that theu wors thoere i Nnlav hacl-athald

S N A WP e Sl Nk Vo i W N Wk w A A W L = o BB N e N LA F it o el ) s o A A A

and had been there for a couple of days and would he there.
for about a month. He did recall STEVE JONES making a
comment that there might be some difficulty in having sone

of the relatives from the Jonestown camp come into Georgetowm

to see their visiting relatives. The groups eventually split /1/}
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up and those members of the Concerned Relatives Group went
back to the Hotel Pegasus somewhat excited about the meeting.

-~
S

Later that evening, they had & meeting with
Congressman RYAN and told him that they were excited about
their meeting with the basketball players but a little
confused and people began to wonder if, in fact, the basket-
ball team had been planted there to spy on the group.(jy

[ 4

After dinner that Thursday evening, November 16,
RYAN explained to members of the Concerned Relatives Group
his plans for the trip to the Jonestown camp the next day,
which was Friday, November 17. He indicated to them that he
had chartered a plane and the group would have to decide
which members would represent the Concerned Relatives Group
as the plane did not have enough seats available to take
the entire group { 7

On Friday morning, November 17, 1978, several
meibers of the Concerned Relatives Group, R
wenit to the United YOUCIENpTEm—"

e an alked wi mbassy representative DICK ELLIS. Also,
\ several members of the group went to the office of the

Guyanese Prime Minister. After those meetings respectively,
Congressman RYAN indicated to them that they had the plane
and had approximately eight seats available but only four

people from the Concerned Rel Group could go. With
this information, attempted to contact
as many members of the Concerned Kelatives Group as possible

and in a fair way, determine who would go.(fyy """""

(At this time, —indicated that he would

like to rest and therefore, }he interview would continue on

)
¢

Monday, November 27, 1978.)

| The following is a continuation of the interview
which commenced on Saturday, November 25, 1978:/x/

; % At the hotel a list of people was being made up
Lo & regarding whowms to go to Jonestown camp and who was to stay

bebind at the hotel in Georgetown. Several people volunteered,
o remain at the hotel. cou recall
! ! — !! !! (//

1 2
LI
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the following individuals boarded the plane to go to

- Jonestown ‘\ul

Congressman LEO J. RYAN; "
~JACKIE SPEIR, his assistant;

JIM COBB;

Mrs. BEVERLY OLIVER;

CAROL BOYD; : \ Uf
DON HARRIS;

"BOB FLICK; ’

TIM REITTERMAN,;

Pl oo nTal 2Te i r & Lol ntr L]

UHBEU RUDINOUN ‘/‘
STEVE (last name unknown).

The latter five individuals were newsmen accompany-
ing the group. \“

They departed in the aircraft from Georgetown,

Guyanza at approximately two p.m. Friday, November 17, 1978.
They arrived at the airstrip at Port Kaituma, Guyana,
approximately one hour later. When they arrived at the
airstrip, the pilot told them that they could not land
because the airstrip was not in good condition. At this
time, the pilot circled the airstrip for a short while
taking them once over the Jonestown camp so that the
photographers in the group could take some pictures. After
circling for a while, the pilot told the passengers he was
going to land because he felt the airstrip was in good o
enough condition, so they landed. At the airstrip the group b?(bl
was met by some Guyanese officials and some members from
the People's Temple at the Jonestown camp.
stated he remembered seeing JIM MC ALVANE in e group of
People's Temple members. He also 1ecalled that Mrs. OLIVER
knew some of the individuals there from the People's Temple
. d as she engaged in conversation and shook their hands. There
;q were approximately six members of the People's Temple there

) to greet them, however, JIM MC ALV/NE is the only name that
he could recall.(u)

IR

'}

4

1
¢
-

S SO

&
aLd
=
&
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=

The members of the Concerned Relatives Group remained
at the Port Kaituma alrstrip waiting for permission to enter
the camp. First, some People's Tenple members took
Congressman RYAN, JACKIE SPEIR and the two attoraneys,

MARK LANE and CHARLES GARRY, in a dump truck to the camp.[74
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They told the remainder of the group to wait at the airstrip.
They waited for approximately one hour or so for them to
return and then a truck was sent from the Jonestown camp
back to the airstrip to pick them up and take them back to
the camp. However, the People's Temple members that were on
the returning truck informed GORDON LINDSAY that he had to
go back to Georgetown, Guyana on the plane, as he did not have
permission to enter the camp. By this time it was
approximately six p.m. and LINDSAY got on the plane and
went back to Georgetown, Guyana. The remainder of the
group climbed on board the dump truck and went to Jonestown.
He described the location of Jonestown camp as being
approximately six miles from the airstrip. They arrived
at the camp at approximately seven p.m. that Friday evening,
November 17, 1978. He said they stayed for approximately
three hours there. [Yy\

L S|

_ On the way to the camp in the tmck,q
engaged in conversation with JIM MC ALVANE and a woman Dy
the name of JUDY whose last name he could not recall.‘u\

{ When they arrived at the camp, a number of people

_ from the People's Tem were standing around and JUDY
= / pointed ouwm him but did
P not approach, ent over to her and hugged her, -
< She vas very cold W
thereafter walked up to e pavilion or

]
;gg meeting bali and after he put his bags down he immediately

started talking with mnediately sajid to him
i otorraphers there
ever did like having her

tha e di

picture taken at p ARCELINE JONES (JIM JONES'
wife) went upon the stage at the pavilion and announced that
the photographers were taking pictures and if someone did not
want their picture teken just speak up and it wouldn't be.

were sitting
engage in conver-
sation w for .
approximately es and then dinner was served. After
dinner a show was given by members of the Temple&[x,

At this point during the interview,—

gt

- there,

L—

11t

g’
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indicated that he never, up until this time, feared for his
safety. He never saw any weapons but did notice JIM JCAES
had a man standing by him always who appeared to be a tody
guard.ﬂdescribed this individual as a black male
in his mid-twenties, approximately five feet eleven inches

tall, one hundred sixty-five to one hundred seventy pouads
with black hair and brown,"beady" eyesu[ﬂ)

up until this time he had
not been able to talk alone, therefore, h:

decided that the only way he could get to be alone with her
was to ask her to show him to the bathrocm so

took him outside to an outhouse. Later started talkin

not want to talk to him at all. She talked very little

and continuously tried to make her way back inside the
pavilion. |

¥Yhen the two fipally were back inside the mee:ing
hall, JIM JONES was going around introducing himself to all
of the Concerned Relatives and had the photographers taiing

Rictures of him and iie Concerned Relatives shaking hands.

noticed CAROL BOYD was shaking hainds
T rrne photographers were taking pictures.

Waien
JONES came over ocked his face so
that no picture cou e take Jjust shook hanis

with JONES and said "hello".

JONES

Wat this point, that someone
told him that JONES was very ill. W
OKe

did not ldok in good physical healt spaced out"

and was not very sharp in answering questions as he usually
was remembered to be.(}!!

Everyone was watching the entertainment which the
People's Temple was providing. While this was going on,

left and came back with GRACE STOEN'S child who,
JONES claimed was his child. b
to the eff

made a commen
looked just like J

142



Ke described the child as
(10

*up to this point nothing
unusual appeared to be happening except ”kept

making weird comments such as the stew t were eating

was p01soned and that it was made from haaén'giésh. She
called it "human stew"

belng approximately six years olad.

]

sed them in con\ersatlon.
eople's Temple do a gocd job of harassi the repoerters who
S -
did not wan o ta wita her while other people from e

People's Temple were wita them. The two, thereafter, after
the show, walked outside behind the meetlng hall and
tried to r.au:___"aoou‘c the sityation at home.

made & comment that

come down at a be;ii; time when

ave

_andat one poi er by the a e gct very
ense and yelled for help. He stateﬂelled for
the guards., became fre!g htened. It
was a shock t m ould react in such a manner.

He was so startled by e Tact that she yelled f ards
that he iumﬁig back and walked away from her. “

stated she did nolt want to go home at this time. She stated
- . U/
: 1423

- \HL
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' she really enjoyed what she was doing and did not want to

(s change her lifestyle at this point. .She toldm
that he could not put any conditions on her wh

She kept insisting that no one put conditions on her. /ul

By this time it was around ten or eleven p.m. on
November 17 and the group was called together and told it
was time for tham to depart the camp. m:lf he
could stay at the camp but was informe as there

was no room for him to stay. At this point MARCY JONES,
. the wife of JIM JONES' said -that he could see
The group of Concerned

Telatives o ey rop e “dunp truck and went back to
Port Kaituma. ‘:le noted at this point that Congressman RYAYN,
JACKIE SPEIR anl the Guyanese official stayed at the camp
that evening. The remainder of the group stayed in Port

Ka a after a-riving there at approximately eleven p.m.
% everything as seemingly to be okay with no
p;cob ems and no one was suspicious that anything might happen.(‘x’
The n:xt morning, Saturday, November 18, 1978, the
group was to be picked up early in the morning and returned
to the camp. Tie truck was late and they did not get to
leave Port Xait mma for Jonestown until approximately ten-
thirty a.m. Th: Concerned Helatives Group arrived back at
the camp soiletiie betweer eleven and eleven-thirty a.m. that
Saturday mornin:, When they arrived at the entrance to the
camp, there was a chain across the road near the guard house,

The driver of tie truck talked to the guard for a while and
then he removed the chaln and the group was on their way

MARCY JONTS saw
m she would get someone
ey were asked if they wanted breakfast
that he would rather go on a tour of the camp
have breakfast. (

At tbils point, _ stated that he
would like to bripmg up a point about something that bhappened

that evening before. He stated the Congressman stated that

Friday evening that history was going to be made because he

was going to take a family back to the States with the

Concerned Relatives Group. -olunteered to stay at the /Z',-'

141

stated
rather than
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L?@ camp if room was needed on the airplane back to Georgetown.
“"Now", he 'said, "Back to Saturday morning..." (h’

instructed to go to w

arrive, she told him that she was up la
evening and slept late that morning. He noted at this time

everything seemed to be alright and he ‘did got suspect any
trouble. Meemed to be very cold and hard.
The two o em then bad breakfast and took a tour of the

camp. [}

B u

LY

He noted that during the conversation that morning
couple of times anted to break away
and not talk wit im any more. At one point

r 3 - et T AL A
che did walk away from him ang and sat with the two

. Attorneys, LANE and GARRY. Heft to talk to the

f two attorneys, a People'sTemDie member b e name of
WESLEY walked over and talked to :

did not know WESLEY' 3

were

4

P, uu...... -\Lﬁv —-s-q---&-mi -y

L

1 FTppwY Laier she came back and the two of them
engaged in conversation again., At the end of the conversation
it was time to leave and they started walking toward the
truck. They spent about a total of three hours at the camp
that Saturday morning before going back to the airstrip.

They bheaded lnck at approximately two p.m.("[(}

¥When everyone w at _the truck getting ready to go
back to the airstrip, noted two or three
members of the People's Temple getting on the truck. He!fly

I8
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A
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recogni zed two of them. The two were WEILEY (last name
unknown) and LARRY LAYTON. LAYTON was tle very last one

to get on the truck. While they were al.. on the truck,

4t 4did not start moving for gquite some time and VERNON GOSNEY,
who was also a member of the People's Terple who was going to
return with the group to the United States, kept insisting
that everyone should get going and get ouvt of the camp.

All the so called defectors kept saying 'lets get going, let's
get going." But as soon as the truck beran to leave, it
stalled andthen it got stuck in & ditch. The defecting
People's Temple members told him that this thing about the

truck stalling and getting in a ditch was a iiiuﬁ. As they
reached the top of the hill looked

e R A e Sl

in !!!E!E ana Eeara people yelling.
The truck stopped

an N H ews Hep , ¥eat to see what had

happened.?h) ’

Soon afterwards ulldozer czmne and pulled the
truck out of the ditch. felt as if
they were deliberately being deliayed. )]
when DON H came back to the truck, told them that

someone had tried to assassinate the Congressman but the
People's Temple members saved him. He stated that the person
who tried to assassinate the Congressman was a young white
man did not know his hame. Congressman RYAN
walked down e road to the truck and when he arrived at the
truck he seemed to be in a state of shock. He then climbed

in the cabin of the truck and the truck tegan moving down the

road. M}

When the™truck reached the entrance to the camp,
the chain was again across the road and there was a black
male individual at the guard station. He instructed everyone
to move around in the back of the truck &s he wanted to see
1f his children were on the truck. This black guard then got
on the truck and stayed on the truck 2nd drove to the air-

strip with then. stated that he

started to worry that something might be going to happen.ﬁﬂf

Finally they reached the airst::ip and were let off
of the truck and the truck left. The airplanes were not

1406
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there yet and it now seemed that everything was going wrong.
They placed all of their persona% belongings in the
aluminum shed at the airstrip.(zh,

A few minutes later, a small ailrplane came and
th they began loading luggage on it. It was at this time
“noticed the truck which they road to the air-

on and g tractor nul 1'ing a8 wagon ‘arrive in {the area.

= - T
BVA LR WA iAo - W e A )

He only rcmembered seeing a blonde haired man on the tractor
whom he had seen in Jonestown. He also recalled sceing this
‘young man as a member of the People's Temple group which had
met the Congressman and the party when it initially arrived

- e rw F &

at the airstrip on Friday afternoon, November 17, 1978.(Zi}

The smaller plane was being loaded and scme of

the so called defectors said that everyone should te searched,
elped search the people and luggage but

E!E no! !ina 2ny weapons. After they were searchec,

LARRY LAYTON got into the small plane at which time¢ JIM COBB
stated that LAYTON was not searched. At this point

JACKIE SPEIR became very nervous. LAYTON was nevel searched
as it was very hectic and confusing at that time. [EEEEEEE—
stated at this point that he could probably identiP
LARRY LAYTON if he saw him again.(]{)

Nes oy P

By this time, the larger plane had arrived and was
loaded. MCongressman RYAN take a bip chest
over to t and put it in the nose of the

aircraft. Some people were standing by the door ard one of
the Guyanese officials got on the plane and was just sittine
there. JACKIE SPEIR sat down beside him in the aircraft and
teld him he had to get off and with this the Guyancse official
who was probably from Port Kaituma, exited the aircraft.fZ’) '

A '

—does not remember seeinyigthe
tractor come closer to the aircraft. It probably did but he
did not notice it. Then all of a sudden he noticed that the
tractor and truck were parked parallel to the larger airplane.
He beard a gunshot and then another and didn't know exactly

what was happening. He looked around and thought th
A : ere was
shooting so theref ran to the far side o% -

and saw that
o4 le /,

R -V -k KT



8J 89-123 _
15

knew the shooting was coming from the direction of the
tractor but did not see anyone in particialar doing the

shant dne UHa AdAd ot Lbronsaor ~Aaw oman avuhasa Sha dumAdewd Aevan T o

- SO0CCLi0ngE. S il OOV {OOW OT See Wino vz 1L4dividuas. was
670 W While the shooting was s:111 going on,
B one of the newsmen, came ove* and told them

to lie still to keep ve quiet, the: HARRIS ran away

\ from them, Hit sound:d like the gunshots
were being made by riYles., Alter all th: shooting had
three or S. e .1at the shooters

were going around checking to see who wa.:i dead or alive

and he figured he was going to be killed next. Eventually

i the shooting stopped and there was no mo.'e noise whatsoever.’ t”

further advised thatm
ﬂgot up figuring the peoj le that e
sNODTINE were gone. He looked around and did not see the
tractor any where in sight. He noticed -~ hat JACKIE SPEIR

climbed e cargo compartment of th« larger airplane.

SO

i Wi W el N Wil d Qi
eng!nes shut down. XG !oo!ea around and saw dead people
. lying all around him. /' _
e ) Some of those that were not hu:“t or who were

T ; wounded and able to walk opened the door of the airplane and

£y brought JACKIE SPEIR off. Also, CAROL BUY off the
%ﬁj er on an employee
S f the ica n came QYcY anud asied him if he was

: alright. The embassy employee stated thut everyone would be
i} taken care of, Wi tha ™

en they hear re enginas and

eard the engines molled deeper into the
es. After a while OnNe elce ~coma NAvar A con him

d2a 2 S wrma N e A Lo~ L AT N~ A I R

2
;.
E and he realized that it was DALE PARKS./(;.
“lay on the ground for a while in
the bushes an was becoming dark, a few Guyanese people /4,
¢

T 14y
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came overtito him. They took him to where a tent had been
set up and when be arrived, he saw VERNON GOSNEY, who had

been wounded 7ar*rrn:‘ SPEIR who had been mnnnrlnr! Q"I"T?UF' QTTI\T{"

WOTIL nUUMUUMOW ) ol v &% g WFRANT WAV L W AN RT

who had been wounded and also 130B FLICK and two Guyanese
officials. They stayed at the tent the remainder of the
evening while the rest of the non-woupded people went into
town and stayed with someone there.cu

During the entire evening, there were rumors that
planes were coming to pick them up that night but they never
arrived. The next morning, & Guyanese army medic rcame and
gave each of them two aspirins and checked thelr wounds. lHe
did not do anything else., Later,all the wounded, along with
the rest of the survivors were flown to Georgetown, Guyan

was shown a
copy of the video tape of the shooting d their stay in
the Jonestown camp. He pointec out that the young blonde
haired male that was seen greeiing the party upon its arrival
at Port Kaituma on Friday, Novimber 17, he also saw this same
Eﬁﬁ individual on the tractor durirg the shooting incident and

et assumed this individual was entaged in the shooting. He also
pointed out that in the interview of JIM JONES, standing
behind JONES was a tall, youag-looking white male with curly
- and bushy brown hair and he identified this individual as
T WESLEyﬁi‘ast name unknown) whom he had talked to while at the
o camp. \

7

The following is a description of
h - obtained during the interview und- from observation:

Race:

Sex:

Date of Birth:
Place of Birth:
Helight:
¥Weight:

Bair:

Eyes:

Bdaild:
Miscellaneous:
Employment :

= -
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L1t

interviewed

was there He went to Jonestown,
Guyana, in aIffiliated off and on

or

with the Peoﬁlnemp (PT) since 187

interested in the PT through a friend

who told bhim about the healings and good deeds that the PT did.

£ no officia
acity within the church. At this point he indicated that
bhe would like to mention a little bit about the structure of
the church. (1‘,

He advised that JIM JONES was the head of the church
and his immediate subordinate was his wife, MARCELINE. Immediately
under JONES and his wife were several committees, for example
the Board of Trustees and the Planning Commission, which made
the overall decisions and policies of the entire church. JONLS
it also had several assistant ministers which were within another
category. / Y

L not sure of the exact number of members
that were within Planning Commission because some of the
members would "defect" or in other words leave the church or
the members would swap places with other members, and therefore,
changes took place frequently ard the number of members of the
Planning Commission would vary from time to time. Two members

. of the Planning Commission whose names he did recall were
DEBORAH BLALKLY and CAROL LAYTON. (u’

e
TR ITT e
VOO G RS W TRR

11/28/78

SF 89-250
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mchrified two terms. He stated
that in f r'altor"” was used instead of the term

“"defector." A traitor was a PT member that left the temple.

This was the t that JONES labeled those persons that did in
fact leave. s0 many people were afraid to
leave the temple for fear ol their lives. JONLS said that if

anyone were to leave the organization, the "traitors'" would be
killed. (u :

not have a large amount of information
regarding e S5an trancisco based PT. He advised this hecause
he really did not know mich about the workings of the San
Francisco Church. He neser was involved much in San Francisco
to the extent of his invilvement in the Jonestown, Guyana camp.
the following names of people that he knew

0 be currently in charge of the San Francisco PT: TOM ADAMS,

JEAN BROVWN, PHILLIS HOUS(ON and JIM RANDOLPH, /l(

few hundre 3 in the San Francisco PT. (u)

he was accompanied to Guyana by

mthe Jonestown Camp of the PT was
established 1 proxinately December of 1973. JIM JONES was

not permanently living ia Jonestown at this time, but he would
frequently visit to see how it was being maintained and structured.
The purpose for the establishment of the PT in Jonestown was
because all PT members were to eventually go and live there.

The reason behind the establishment was with the idea that

JONES wanted to build the "perfect society." That was JONES'
main goal ﬁ JONES® interpretation of a
perfect soclety was that thelr would be no hunger, no poor people,

no rich people, no one vould be looked down upon, there would

be little work, and a lect of play, and everyone would be treated

equzlly. In terms of prnishment if someone did something wrong,

they would be punished by beatings which were inflicted by other

members of the PT who volunteered. Anvone JONES chose to inflict
the beatings would either use their hands, fist, or rubber hoses.

(%

(¥

151



e

AL B

57C

wia
—
L 7

8J 89-123
SJ 89-250
s. ) :

— JONES moved to Guyana permanently
in July of-1977, which would be approximately one and one-half
years ago. Before that time he made frequent trips. S
did not know the exact number of members living in
uyana, but in March the number was
supposedly around one thousan although he does not believe

this to be tru=. elieves this figure to be exaggerated. []g,

mhe first time he knew an thin .
ut Congr na - vis to Jonestdwn, Guyana was t e d3y

ore the Consressman arrived. At that time JONLES told everyone
that RYAN and 1 group of people were to visit the camp and JOXNES
described this group of visitors as fascists. JONES told everyone
they were ccmiag down to investigate the Jonestown camp and he

ordered everyone not to say anything to.any member of RYAN's
group unless tiaey were instructed to. JONES made a list of

L Fa LV Al £ . .
those people who were to do all the talking. JONES, prior to

the arrival of the Congressman and the others, briefed those
people on the list on what to say and what not to say. This
‘briefing took slace prior to the Congressman's arrival. (D
noted at this joint that after the Congressman arrived, he

?slipp:d a note to one of the reporters stating that he
wanted t

o get »ut of Jonestown,. the note
said, "Help us get out of Jonestowh. e om of the note
was his neme aud the names of other persons interested in leaving
.lnnnctnuirh_ RY AN arrvived at TanoctrAamwmn Avsvwd +hao afdormnmaan

early evening »f November 17, 1978, (

q he wanted to leave Jonestown
because it was a dictatorship. ere was no freedom, no freedom

of choice, your life was planned, and also your death was planned.
At 6 AM every morning JONIES would get on the public address
system and wake everyone up. Over the public address system

would be the worldwide news and JONES would tell everyone the

news was to show them how bad the rest of the world was, and

what 8 mess the world had found itself. After the news everyone
would be tested on what they heard over the public address

system regerding the news. Everyone worked each day from 7 AM
until 6 Pil fol gix Javs s week. (N —
. (¢ roiTCTted
at this point that there was ebsolutely r om, JONES even

took each members ipndividual passports and would not return the

&4

\
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passports to them, therefore, they could not leave Guvansa.

To reflect-what & diststorship JONES had set up, (NN
if someone wanted to have a "relationship'" with another
person, it would have to be taken to the "Relationship Committee"
who would decide 1f the relationship should be carried out.

This would usually take approximately three months.(u)

metting ready to leave on Saturday,
November 18, s W e others, he was briefed by JONES

who told him not to speak with any Federal Bureau of Investigation
fFRI) nprqnnnp'l or anyv memhbers of the news media. Refore thev

Ne~r ] peae 2WaliiT S WL i A - Al - A s ¥

&ll left the camp, JONED apparently had talked to the remaining
members of the ''traitors" who were leaving that they were all

.welccome to come back at any time. JONES said that he was not

mad at anyone for leaving. C'u.

. mhe had been plgpning to leave
Jonestown two to ree weeks prior to n RYAN's visit,

but in fact he was afraid to leave. he wanted

+a Teosve Jonoetnun eincsas the Pivret Anv he o rriv hova iyt
LA~ eV L ¥ W (TR F e whe I VAR Y P e &l N W dd e ade e owd b uu,’ I.I.C; [~ O S

knew 1f he did try to lzave he would be s opped by members of

the PT. He noted that >ne day officials from the United States

Embassy came to Jonestovn and he and his friend
INU) wanted to tell them they wanted to leave

but just did not have the nerves to do it.

stated he felt like it w#as not hard to do, btut he knew that if

they did something would happen to him He noted

that there were llterally hundrcds of people who wanted to

leave, but many knew what would or could happen to them if they

did leave. No one ever talked about leaving because if they

were overheard they would be punished. Punishment many times

was by beatings, however, JONES eventually stopped the beatings

because of public criticism. HHowever, one to be punished would

be put in a center surrounded by other members of the PT and

everyone would ridicule, criticize, and humiliate that person

being punished. JONES always stated that he would kill all of

the traitors who left even if he had to hire the mafia to do this./]

*remembered those PT members who
rode on the truck Irom Jonestown to the air strip with Congressman

RYAN and the others. 7Those members were: JOE WILSON, the Head
Security man for JONES, BOB and TOM KIZE, and LARRY LAYTON was

W
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put in the group at the last minu:e.mopinion'was
that LAYTON was a plant in the group, as N wanted to

do something significant for the P1. He noted at this point
to his knowledge LAYTON has no mental problems. LAYTON is
extremely loyal to JIM JONES.('u,

mthern were many guns in the camp.
The guns were kept in L JONES' room. STEVLE JONES is the

son of JIM JONES. There were rifies and handguns of some sort,
He was not sure how many guns the PT had, but heard other
people in the camp talking about ‘'he guns and he figured there

were no _por han two cases of ri.les with about fifty in each
case. the gins which were in Jonestown
were broug in piece by piece in luggapge and then assembled

at the camp. Different people brought in the weapons and some
of the weapons may have been brou::ht in by boat; however, he
does not have any direct knowledg: of this.( qv

The Security Staff of P! had training with the guns.
There had also been training in C:.lifornia. JONES' sons were
part of the Security Staff. They were the top security men.
The following are names on some of the
Security Staff: STLEVE J (white male), TIH
JONES (black male), LOU JOVLS JI'WY JO\ES JR., CALVIN~
DOUGLAS, JOHNNY COBB JORES, JOHNN JONLS, JR and DOUG SANDERS.
There were approximately thlrty tH thirty—five members of the
Security Staff. (u)

” stated that the Security pguards
did receive training in Guyana and also in California, but he
had no direct knowledge hdescribed himself as
not one of JONES' trusted people.s 7;)

wes asked if he had information
regarding TIM CARTER and he indicated that CARTER was JONES'

top aid and advisor. CARTER was at the camp at the time
Congressman IRYAN and his party were there,— did not
know why CARTER went to S Francisco prior to the Congressman's
arrival in Jonestown. f 7P

i51
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He advised that the Congressman and members of the
party arrived at the camp on Friday, November 17, 1978. The
general feeling at the camp during RYAN's visit was that of
excitement because of RYAN's notoriety, but the atmosphere
was very tense because if one person approached the Congressman
or his party and told them how they truly felt against JONES,
everything would be "messed up". mwhen
JONES talked with RYAN he told RY anyone cou eave at any
time. _reiterated that in fact they could not
because JONLS had seized everyone's passport. no
direct knowledge of any plan by JONES or his followers to cause
any trouble if anyone wanted to leave. oted
at this point that manry people of the temple were very suspiciot s,
specially when JONES appeared to be letting those people who
wanted to leave go. (NP s suspicions was the
fact that on the group's way to the air strip on the day that
they were all leaving, the truck appeared to be deliberately
stalled and then it appeared to be deliberately stuck in the
mud. Following that, Congressman RYAN was attacked by someone
back at the camp. His suspicions were also aroused by the Zact
that STANLLY GIEG, the driver of the truck that was transporting
everyone from the camp to the air strip, was driving very
slowly and when the truck arrived at the front entrance of
the canp the security guards made everyone in the back of the
trugk shift around so as to count everyone and note who was
on the truck. One of the security guards used the story that
bhe was looking for his sons. mthis always
happened when visitors came to the camp. e visitors wouild
always bave to wait until JONES wanted them to come to the camp
and they would be also delayed after they came and wanted to
leave the camp. 1t was very easy to delay visitore because
there was only one way in and one way out.(]ﬁ)

' - on the truck and planning to leave
with RYAN, knew that the group was definitely being stalled.

Also, when the group left for the air strip the day of the
shooting an assembly was called by JONES at the temple. This
assembly, as in the past, was called so a decision could be mad:
as to what could be done about the traitors and RYAN's group.

—it always happened this way. If someone was to
leave, there was always an assembly called and a decision would

(%
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be made what to do with that persorn. Usually, if the person
left, a group of JCNES' security men would search for that
particular person until he was found and bring him back to
the camp. When they were returned to the camp, they would
be severely punished.{w

knew that an assembly was

being calle ecaus? everyone was gathering at the pavillion. /;/

As they w2re leaving the Jonestown camp that Saturday
afternoon, November 18, * the following persons
being on the truck 2n route to the air strip: VERNON DEAN

GOSNEY, MONICA BAGB.), TOMMY BOGUE, JINMY BOGUE, EDITH BOGUL,
JUANITA BOGUL, TIMM? BOGUL, HAROLD BOGUE, CHRIS O'NEIL, and
LARRY LAYTON. Everrone knew LARRY LAYTON was a plant as LAYTON

was stuck on the track at the very last minute.
"There was no possiosle way Layton would be defecting as he was
extremely loyal to Tones.'" Also on the truck were: EDITH PARKS,
PATTY PARKS, DAYLE °2ARKS, TERRY PARKS, BRENDA PARKS./I/

U

: That Saturday, November 18, 1978, they left the

Jonestown camp at spproximately 5:30 PM*
Fstated that he is not sure and believes he
- .

e way off on the time.(u}

e Before everyone got on the truck at the camp for the
trip to the air strip, JONES talked to all of them. JONES told
them that Amard na nnane mhnant +hasy ¢lhmsinlve 44 d that they

JARHT L AW Vi WIlHd W LI L= 4 buudb’h‘l- 4 b '\'w.-"’a‘.S ai.‘l
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should not- speak to anyone from the FBI or news media. During
the talk with JONES, m JONES was planning ‘to do
something to stop them. s Icelings were tensed when he recalled

JOE WILSON getting on the truck. JOE WILSON,
is JONES' top security guard. som
and that something was going to happen since WILSON was the

Acting Heau of Security at that time and he got on the truck
to accompany everyone to the air strip. *
WILSON as a negro male, dark complexion, 20 years old, siXx

feet, 170 pounds, short black afro, and very muscnalar,.
did not notice any weapon on WILSON at that time. IHe also
suspected along with WILSON that LARRY LAYTON was up to something(qy

As they departed the Jonestown camp, the truck
driver was STANLEY GIEG. GILG is described as a vhite male,
about 18 years old, 5'8" tall, 160 pounds, blond liair, very
muscular and very hairy./lv

- When qthe group a.ong with
RYAN and the others arrived a 1e air strip, 1t vas

approximately 5:30 PM, as best as he could recall. They
unloaded their belongings from the truck and put *hem in

the aluminum shed located near the air strip. The airplanes
wvere not there at the time of their arrival on the truck.
After everyone got off of the truck, WILSCON and G.LEG departed
for a short while.’”,

By this time the aircraft had arrived ard Congressman
RYAN's assistant, JACKIE SPEIR, was making a list of people
who were to go on either the large or small airpline. She
obtained the list but LAYTON insisted that he wanied to go
on the small airplane. TLAYTQ!, wanted to

go on the plane hecause !e felt like H!!!ON'S job was to shoot
5P the big one. mrecalled that on the trip
to the air strip 5 N asked the departing members of the
PT why they wanted to leave.

R 5 - peonic
did not have any freedom or free will to decidc if they wanted

to stay or go. WILSON told P the people could have
left at a better time or done in another way. He said the

group of PT members that were leaving would make the PT look bad.

'Y
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Several people were put on the small plan

The engines starte noticed the tractor
and truck return to the area of the two airplanes

believed that JOE WILSON initially lef£ to go bac
to get e guns. He stated that WILSON and the others were

one approximately thirty minutes. At 1his time “
Madvised that he was extremely tire
and tha e wou ike to rest and continue the interview on
Tuesday, November 28, 1978.

The interview resumed on Tuesday, November 28

1978,
and reflected the following information: (Q

erc was a conilict at this
time as to whether or no RRY LAYTON should be getting into
the small plane

but since he insisied le did board the aireraft.

then

!e no!lce! !!e !arger p!ane arrive. Wactor
and truck came back to the air strip anc¢ passed by the small

plane and went directly to the vicirnity of the large plane,
circling it once

. On the tractor *JOE WILSON,
who was holding a rifle. WILSON began shooting and "kept
shooting at the people, the airplane, the tires of the airplane
and everthing."

LAYTON was sitt

old everyone
to immediately get out of the airplaﬁe but they could not

get the doors of the plane open so they crawled out the front
of the aircraft .(u}

At this point mthat he recalled that
there were approximately ten indlv 3

uals on the tractor. Some
of those on the tractor are as follows:‘]‘,

1. STANLEY GIEG, who was doing some of the /
shooting and who has been previously identified
io1 (@
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) v 2. WESLEY BRYDENBACZ (phonetic), )
E 57 * described as a waite male, 20 s of age,

Phi MI ;
m-.;.,l

e

671" tall, 150 to 160 pounds, dirty blonde
hair which was 1lo

ng and curly and was not
wearing a shirt. Hnot recall

seeing BRYDERBACK with a weapon.

3. TOM KICE.Fdesci‘ibed as a white male,
approxima years old, 6'2" tall, 170 pounds,

brown hair with pray, and very slender. Both
TOM KICE and his brother BOB KICE were also seen

—as being some of the shooters. )

W&dvised that only certain people
within th Y uthorize«. to have guns. Those authorized

were JOE WILSON, DOB KICE and lis brother TOM KILCE, STANLLY GILG,
and WESLEY BEYDENBACK (phonetic¢.). He noted that the above
individuals who were doing the shootirg stayed on the tractor
while the shooting was going o1. At least he saw them stay

on the tractor and there might have been others who got off

of it.lv“

After

he ran into
the bushes and stave

erson found him

At this point in the interview, began a series of
questions and answers which ar¢ as follows:| W)
\ ”

Question: Were you awarce of an assassination list?
Answer: "I am sure there was one, but I never saw it."

Question: Who was on the list ind where is the list?
Answer: "I don't know"

Question: Are you familiar with the "angels"? (Cl"

Answer: "Well, sort of. ‘There are approximately eighty _J
angels. The angels are there because if anything \\__
messes up, meaning harm to Jones or the temple, the
angels are to kill all people who have hindered the
working of the terple or who have caused any problem
or written anything such as newspaper stories."

T

15y
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Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:
Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:
Answer:

Were there "angels" in the camp?
"I'm sure there were."

In San Frarcisco?
"Yes."

Were you ever beaten up? . '
"Yes, befoie I left to come back to the States"

thy ?
"I did not obey the rules."

Who beat ycu up?
"About twerty people at once."

Where were you beaten up?
"At timmes in the temple in San Francisco in the
middle of the night.™

Who enforces order in San Francisco?
"There are no heavies there."

Can you speculate who the "angels" are?

"NO. 1A

In the camy

"Joe Wilsor and some of the other guys previously
mentioned, I'm sure they are angels. They are going
to the Uniied States and they are poing to do more.
They have » plan when they get there. They will
eliminate r lot of people who are traitors. This was
always big talk all of the time. If someone wants
to be a heroe they request to go back go the United
States and kill someone."

Are TIM CANTER, MICHAEL PROKES, and MICHAEL CARTER,
“"angels"?
"Yes ."

Do you knov anything regarding any bank accounts?
"JONES sail that he had four million dollars in the
Guyana bank%s, that he had a surplus of gold stacked
away in some place, a very large surplus. He haad
money in the United States over one million dollars.
He could have nmoney in other places too,"

1o
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Question:
Answer:

Question:
Answer:

Question:

Ansver:

b1¢

! Question:
Answer.

Who handled the money?
"MARIA KATSARIS handled the money. Also TISH LAROY
(phonetic).

Do you know anything regarding the storage of weapons?
"The only place where I know they kept the weapons was
in STEVE JONLES' room., Oh, the other members of the
anpels are DON BECK and KLINGMYAN. I do not know
KLINGIJAR 's first name., DON BECK is described as a
white male, thirty to thirty-five years of age, 5'10"
to 5'11", short and stocky, 180 to 190 pounds, short
blonde hair and from Ukiah, California, where he is

a school teacher. KLINGMAN is described as a white
male, thirty-five years of apge, 5'll" tall, heavy set,
200 pounds, blonde hair, curly and of medium length,
and he is from the San Francisco area. These are the
two people I am concerned with most because when in
Jonestown there were always attacks poing on. When

the concerned relatives group came, JONES told everyore
that the concerned relatives would kill them (PT menbers)
and drink thelr blood."

While in Guyana, the Congressman's party met a group Ll,
of boys who stated they were playinrg basketball. They
were MICIHAEL TOUCHETTE, COBB INGRAM, and others., Vere
they actually playing basketball?

"Yes, but after they went back to Jonestown and found

the Congressman was in Guyana, they were sent back to
the hotel to scare them away. Also, any guns t e
into the camp had to pass through 41 Lamaha,

put this information in about the guns at this point
becausc he happened to think of it and it should be
noted that 41 Lomaha was the address of the PT in
Georgetown, Guyana),

Vas there an assembly before the group came to Jornestovwn?
"Yes, the night the reporters came in. Everyone was
against Jones. The People's Temple members would have
practice alerts where everyone would pick up machetes
and wouldn't let anyone up to the temple. This time
the alert was held around noon on Friday. They had
slerts quite often. There were 85 alerts since the
time I came in Yarch. Well, 85 since September and
when people tried coming in before. They would guard
the entranceway to the tempie."

16t
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F reflected the following information
about JOE : (:ﬁd )

JOE MAZBR, m was a private investigator
fronm the San Francisc . e actually was a double agent in

thesense that he was hired by JONES to spy on the concerned
relatives group. In contacts with the concerned relatives, MAZOR
would tell them that he was actually there to help the concerned
reletives get their family members out of Jonestown, when in

fact ke was actually working for JONLS in an attempt to get
information about the concerned relatives group. He was being
paicd¢ by PT tc tell everything he knew about the concerned
relatives group. At one time in Jonestown, he talked to the
assembly and told everyone that he did not know if they were
guilty or what they were doing, but said that the concerned
relatives group had bazookas to blow everything up. This was

a fictitious storydijjj Y :1so, =2t one time

when MARK LANE came to Jonestown he told everyone during an
assenbly that there was a plot to destroy the Jonestown camp.
MARK LANL told everyone that there was a planned conspiracy \
against Jonestown and that the group coming from the United
States were members of the Central Intellipence Agency (CIA).(&/

“mentioned that JONES despised
Senstor JOHN STENNIS, as he had told this many times to the

assembly stated that "I would not be surprised if
they killed Senator Stennis."(?ﬁ,

At this point the interview reverted back to the
question and answer-type interview I‘1J

Question: Did MARIA HATSARIS know there was going to be a shooting?
Ansver: "I think so.

Question: When was the decision made (referring to the shooting)?
Answver: "Obviously, everything was set up. Layton had a gun, w

Quesstion: Was there any talk in the assembly at the camp regarding
the killings:
Answer: "No."

i62
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Question:

Answer:

Question:
Answer:

Question:.

Answer:

" CAROLYNE and MARIA would use as much influence on

Question:
Answer:

Was there talk among the people of what wvas to happen?
'"No, more or less considered, it was one of those
things."

Was JIM JONES crazy?
"Yes "

¥ho was keeping him in line (referring to JONES)
"Actually, he was so very 1ll for a long time. ILe
would hardly ever come out of his house. He had a
public address system set up from his house telling
the people what to do. lle would talk alX day long.

mwacrmanolva + ~ 1)
He sounded drugged. IHe was not responsive to anyone.

JONES as possible.

Who would conduct rallies?
‘lle would from his house, or Johnny JOnes or Marceline
Jones.'

How late would you stay up? \\‘.]
"Until two or five in the morning, but tlen we got !
two hours or more of sleep." _ \\

Who was responsible for the guns?

"Steve Jones is responsible for the guns. Ille is
crazy. He is a maniac., Very, very violcnt, He
would beat people up in the camp. He would make
an ass out of people. He was an enforce:. Lee

Ingram is the head guard and an angel, (laire Janaro
she was high up. She was one of the heads. Janaro's
husband was also high up. His name is R.chard. Helen
Swinney and Cleve Swinrey are angels. Dcebbie Touchette
spent most of her time in Georgetown, bu: when Deborah
Blakey left, she moved back to Jonestown., She knows

of some of the money. Paula Adams spent most of her
time in Jonestown. She had a thing goingz on with an
Ambassador.

Tim Clancy was an angel and is

ece
=oAL Y waoo 4 L=

s y
male, six feet tall, 25 years of age, 155 to 160

pounds, brown scraggly hair, from the San Francisco
temple."

(=5
®
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Question: Who are you scare of?
Answer: "Joe ¥Wilson and Tom Adams if he has a gun, Sandy
Bradshaw, Gene Brown, and June Crim'(phonetic):
Question: Are you afyaid of anyone else at the temple? l}’
Answer: "Leona Collier. Leona Collier is a black female,
45 to 50 years old, approximately 5°'6" tall, and
beavy set, with black hair and brown eyes.
Question: Did you kncw they were being monitored through
the radio?
Answer: "Yes,"
Question: What did thezy do?
Aunswer: “They told Jse the lines betueen the United States
uud Pcu‘p;c'a &t:wpll: WeIle bLlL U.Lf-"
Question: Did a lot cf people want to get out?
Answer . "Yes, hundrads."”
The followiag is a description qu
Race ] .
Sex ‘
e Date of Lirch
. Place of Birth
- ’)C/ Height
VWeight
b Hair (u’
Eves
Tattoo

164
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 1/2/7%

individual, who identified himself as

67 ') ”contacted as he departed Pan Am flight 228 at ‘John

. Kennedy International Airport (JFKIA)}, Queens, New York (NY).
was advised of the identities of Special
ederal Bureau of Investigation
United States Secret
the nature of the
e assassination of Congressman LEO RYAN
and the activiti f the People's Temple., After conferring
: with Attorney, advised that he was
willing to provide information to the interviewing Agent u)

gent (SA
{FBI), and
Service (USSS).
i interview concerne

affiliation with Reverend

JIM JONES was

indicated tha 18 parents
wou im to hear speak either in *
R - - .- <o tnat he S
as a good person, concerned Ior racial equality and heali
the sick.
when JONES was in Redwood Valley, California. Be advise at

his family had moved to Ukiah, California, at this time. _
recalled that JONES had proclaimed that the area of Redwo

’alley was a "protective zone" from a nuclear attack.
stated that he was active in the Pecple's Temple youth

a e als e N in e congregational meetings and with
the generzl organization of the Pople's Temple(]y

¢
L]
3
H
f

Queens, New York Fite » BO £9-495

at

12/21/78

; Investigation on

"W—SA——F”.rl Date dictates 12/2 8_/7 B

-~
This document containg neither recommendations nor conclutions of the FBI, 11 i3 the proderty o1 the FBI and is loaned 1O YOUr 308NCY;
it and s conlents are not to be distributed outsige your soency. 1 6 !-_')
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€ remained 1in San Francisco

s beginning to have doubts about the People's
Temple and JIM JONES. he left the church
in July of 1977. was afraid of threats

previously made by JUNLS and was also concerned about his
family. He explained that JIM JOKES' wife, MAR

CELINE JOONES
found in in December of 1977 in San Francisco.
MARCELINE JONES begged him to return to the Pe

emple and gave him money plus a round trip airline ticket to
Guyana. mhe decided to go to Jonestown to
check it out an a e arrived in Jonestown on January 12, 1978,

Upon his arrival, he was ushered into the
settlement by armed guards, his return trip airlines ticket was
taken from him, and all his other possessions were taken

from him, he was forced to stay in the
Jonestown settlemen rom e Tirst day he arrived. He

stated that he was forced to write letters to people in the
United States (US) describing how beautiful it was. He also
indicated that JONES forced people to send similar radio
messages. qthe mail was also censored. FKe
indicated that RITA TUPPER was in charge of the letter writing
committee. YNNEEEGNY those individuals who did not
comply with TNE rules Of the settlement were beaten or made to
do things at gunpoint. He alsc explained that one several
occasions, he saw a large snake put.around one's neck.

(*
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the beatings were horrible and that they were
always for some ridiculous reason.
sexual relationships had to be approve Y . e
described one situation when a KAY ROSES and an unknown
male, who were caught having sexual relations without
having gotten approval from JONES. JONES made an example
of them by making them undress in front of the group at

Py s
+he Jonestown pa\.r\'l'lr_'_\n and told to pverform sexual intercourse

- W e L i ¥ o e e ) e s s - L i"

church members did sign
written oaths of incriminating information. He said this
was accomplished in San Francisco when you had to sign a
blank piece of paper as you attended the congregational
meetings, PARKS advised that in Jonestown, JONES would make
you write incriminating statements about yourself and that it

was not datei W)
_ JIM JONES did have personal body-
guards and that they were sometimes armed depending on the

circumstances. To be a bodyguard meant that you were well-

trusted and you were able to move about more. (D th<
""" ' bodyguards:

JIMMY JONES Jr., TIM GLEN JONES, LOU JONES, STEPHEN JCNES, JOE

WILSON, BOB KICE, CALVIN DOUGLAS, JOEN RAPHAEL COBE and PANCHO

JOHNSON. * JIMMY JONES and JOE WILSON would

take charge 1in e absence of JIMMY JONES, Jr.

when JONES called an “"Alert” meeting, the SecurYty Yorce usually
was armed

suspicions as to whether TOM KICE

was actually involved with the Security Force. D
Hit never actually appeared that KICE was & security meﬁer,
n fact, KICE had even been publicly beaten., But now, in view
of the fact that KICE was a participant in the Port Kaituma

+ 1Ak
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airstrip shooting questioned KICE's
role in the settlement. JONES had sent
TOM KICE to Caracus, Venezuela tkree days before the shooting.

TOM KICE was the individual who shot‘
PATRICIA PARKS, at point blank range in the head with
pzsach miche shooting at the Port
Kaituma ai 1p on Novemter 1B, lQ?B.(l’
Hwith infermation regarding the Securit
Force by stating that they were not always armed. #

there was a "secret" security force in addition to those
naividuals who were known to ke security. The secret security
was always present spying on the settlerment members trying to
learn of any derogatory inforrmation. the duties

of the Security Force as follows:|h'

1) The roamers - Observe people on suspect list as
being "negatives", which included all those previously
brought on pavilion stage or those who had expressed a decsire
to leave
2) To watch those individuals that were being held ('ﬂ
against their will

3) To protect the property and watch the gate entrance;"

BOE KICE was in charge of the daily
roaming security. DANNY MARSHALL, black male,
age 19 and PATSY JOHNSON, ack female, age 28, as bein
security force members not previously menticned.
indicated that PANCHO JOHNKSON would assist BOB KICE and that
JOENSON was often the personal bodyguaxd of MARCELINE JONES.
PANCHO JOENSON was a black male, approximately 22 - 26 years old.
BONNIE SIMON, white female, 30's; CLIFFCRD

, white male, 18 -~ 19; and STANLEY GEIG, white male, 16 - 17,

as being members of the Security Force. —STANLEY

(*
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GEIG had driven the tractor onto the Port Kaituma airstrip
during the November 18th shooting incident.
familiar with the term "Angels". (ﬂ

members of the Planning Commission were to be a cross-
representation of the total membership. He indicated that all
of the planning commission members were well trusted by JIM
JONES.,
exist in Jones the Planning
Commission was comprised of approximately fift eople and that
they usually met about once a week. #the following
individuals as being members of the anning Commission:

TERRY BUFORD, CAROLYN LAYTON, KAREN LAYTON, SHARON AMOS, SANDY
BRADSHAW, MARIA KATSARIS, HARRIET TROOP, DICK TROOP, GRACE STOEN,
CLAIRE JANERO, ARCHIE IJMES, HELEN SWINNEY, CLEAVE SWINNEY,
BEATRICE GRUBBS, TOM GRUBBS, KAY NELSON, DEBRIE BLAKELY and

LEE INGRAM, “an of JONES' sons were also
allowed to attend the meetings. hif you
were a member of the "Inner Core" of the Planning Commission,

You were very trusted. mentioned the
following individuals as being in e "Inner Core": TERRY
BUFORD, SANDY BRADSHAW, SHARON AMOS, MARIS KATSAEISI CAROLYN
LAYTON, KAREN LAYTON and DEBBIE BLAKELY. a gr
concern over TERRY BUFORD. BUFORD was JONZ

"right arm"” and that she was an identical replica of his mind.
m stated that she is the most dangerous
ndividual alive. the reason BUFORD is
cooperating now is to get us o er back and that she is the
one actually responsible for keeping the movement going.
* BUFORD was not & defector, that she was assig

y JONES to leave the church. _aupom
followed every command JOKES gave to her an

always llowed every command JONES

1}
I
“
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was extremely loyal to the People's Temple.

BUFORD is just using MARK LANE. got
MARK LANE involved with the People's Temple because of his
notoriety. LANE made several visits to Jonestown, at which
. time there were always eloguent dinners and shows.

-MARK LANE never really saw what Jonestown was rea 1 e.(l}
! S . " , et

_ officials of the American Embassy

= - . and also t!e Guyanese Government had been compromised by JONES.
S : mﬂmdﬁficials with women and their

C. . sexua avors. mentioned PAULA ADAMS,

Lo white female, 28; SHARON AMOS, white female (Jewish), 45 and

& DEBBIE TOUCHETTE, black female, 25, as being three women he

- knew that were probably involved in this matter.

£ Pthese three individuals spent most of their time in George-

- : own.

indicated that TIM CARTER was used to
infiltrate the Concerned Parents Group.(u‘]'

; _not have any specific information regarding
—a ‘ TIM JONES' contact or :mfluenc:e over officials of the State of

Callfornla hp wase very c:uc:n\r"\nnc: abpont

the shooting death Of Mayor VMABCONE} U)
msra\uet officials had visited
JONESTOWN e 1ndicate at JONES apparently had entertained
ideas of moving the group to the Soviet Union. Y
W) JONES had realized that he had backed hlmsm
corner and that the People's Temple settlement was not working
out. H MIXE PROKES, TIM CARTER and MIKE
CARTER had escaped the mass suicide in possession of a letter

to the Soviet Embassy. (MNP rossibly the letter
revealed financial discloses to the Soviets. ﬂ'/

-
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‘J?oqestimated that there were more than fifty
weapons in Jonestown. He indicated that there was a larg

|

I

variety of weapons j vers, automatics, rifles,
and shWhe observed one machine
gun. weapons were kept in Hut fourteen vhere
Jonx RAPTAEL COBE, JI1MMY JOKES Jr., and JOFL coBB lived. [N
weapons were kept in the backside of a ware-
use. the warehouse as being located behind the
coordinator's office. The coordinators were CHARLES and

JOYCE TOUCHETTE. The TOUCHETTEs were in charge of coordinatin
work days, agricultural programs, and financial spending. *

described this location by indicating that it was
across from Mr. MUGG's cage. # MIKE TOUCHETTE
and STEPHEN JONES also lived at the Coordinator's Office. D

— the Guyanese customs was very relaxed regarding
incoming parcels. mwhen he arrived, the
not chec

Guyanese Customs di our of his trunks. P
*it was not unusual for contrabond to be packed
in the bettom of trunks of incorming Pecople's Temple members. /d/

? not aware of any specialized firearms
training either at Jonestown or in California. He did advise
that STEPHEN JOKES was a sharpshooter(.l_r'l,l

When guestioned regarding the existance of a
contingency plan made in the event that JIM JONES or the
People's Temple was attacked publicly,
was not familiar with such a plan. Ee did acknowledge
the fact that JONES had often spoke of "dealing" with defectors.

JONES cften stated that the defectors
will get their just reward./”l
’

he
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not awvare of any officials, state, federal

or internat1| ona!, that have been targeted for assassination(&/

JONES held suicide practice
drills. Ee Ielt that JONES did this in order to get a feel
of what the people would do. the "wWhite
Nights" were actually the emergency sessions called by JONES
that would decide whether they would carry out the suicide
plan. _JONES' suicide plan was his last
resort stand against Fascist Armerica and its Imperialism.
JONES had taught that instead of allowing them to take our
lives, we will take our own livesku)

: . m any information regarding
a relocation pla xcep o say at if anyone would know

about it that it would be TERRY BUFORD. IIININENEGEGED
with JONES dead he did not think the People's Temple

movement would continue.{u’

ey
- —the following information regarding
‘ the shooting at the Port Kaituma airstrip and the assassination
] of Congressman RYANIM|
PR ’
A RYAN arrived at Jonestown around 5:00 PM on Friday.,
November 17, 1978. At this time, everything was going well,
]

! as RYAN mingled among the congregation. There was loud

i applause when RYAN was introduced. The Security Force were not
‘ armed, but the "secret" security force was mixed among the
congregation., That night, RYAN and some of his aides stayed

in Jonestown. Members of the Press stayed at Port Kaituma.
Saturday morning, November 18, 1978, a breakfast was held for

RYAN and members of the Press. At 11:30 AM, things started
to g0 bad.

.( Q?r
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were talking about escape. RICHARD CLARK and DONNA LOUIE had
already left, pretending to be

gnt their plan to leave had been
began talking to newsmen and RYAN
about leaV1ng the Jonestown settlement, PANCEO JOENSON and
MARCELINE JONES came to

JOENSON an attemnptec ribe them
stay and Stop talking about wanting to leave.
toldm that they should not believe the b
offe Y CELINE JONES. that they

confronted JIM JONES with thelr real pro

ems, e poor livirg
conditions,

was ill-nourished, and the inequality.
"If this is your idea of Socialism, I
These events took

want ho par
1:30 PM.

ugs an ing them that they were always
welcome back and that they would be given $5,000.00 for
expenses., At 2:30 PM, indicated that there was a
total of fifteen defectors. ose individuals were:

BREWDA PARKS, CHRIS O'NEAL, GERALD PARKS, JUANITA BOGUE, TRACEY
PARKE, TOM BOGUE, EDITH BOGUE, MONICA BAGBY, KAROLD CORDELL,
JAMES BOGUE, TEENA BOGUE, DALE PRRKS, EDITH PARKS, PATRICIA
PARKS and VERK GOSNEY. In addition to the defectors leaving,
there was Congressman RYAN, his aides, Press members and
concerned relatives, who had come to Jonestown. At this last
minute before the dump truck departed, LARRY LAYTON jumped on
the truck indicating that he wanted to leave. LAYTOK did not
have any luggage or additional clothin Everyone was very

seuspicious of LARRY LAYTON. he had
previously observed LARRY LA - NES before
he jumpted onto the dump truck. the

attempted stabbing of RYAN occurred w
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waiting on the dump truck. RYAN was sti

with CHARLES GARRY and MARK LANE. Apparently RYAN was
discussing with LANE and GARRY about making arrangements

for the other families, who wanted to leave Jonestown. DON

SLY was reported to have been the individual attempting to stab
RYAN. After RYAN finally arrived at the truck, they were ready
to leave. the truck started to pull away
but got stucck in the mud. this was done on purpose
as a delay tactic. A caterpillar truck was summoned to pull
them out. When the dumpt truck arrived at the entrance gate

11 in the settlement

- s [~ T F) 11

of the Jonestown settlement, JOE WILSON jumped onto the side

of the truck., WILSON locked at everyone in the truck very hate-

fully, WILSEON may have been looking for

his wife and child, who actually had left earlier in the day on

a picnic. When they got to the Port Kaituma airport, *
, one individual observed JOE WILSON shake hands wi

LARRY LAYTON and hand him a gun.

'!Illlllllllllllllllllll'Pthe
following people got into the small plane: MONICA BAGBY,

LARRY LAYTON, VERN GOSKNEY, TRACEY PARKS, DALE PARKS and the
pilot. LARRY LAYTON insisted on getting into
this plan and sitting behind the pilot. As this plane began to
taxi down the runway, another trailer approaching
the airstrip.
this time, RYAN was on the ground boarding the larger plan.

the shooting started with shots being fired
from those individuals in the trailer, the
following people as being in the trailer:

TOM KICE, Sr. - white male, 40's
BOB KICE - white male, 35

RONNIE JAMES ~ black male, 20
RONNIE DEKKIS - black male, 18 (04,
ERNEST JONES - black male, €60's

STANLEY GEIG - white male, 18
JOE WILSON =~ white male.
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STANLEY GEIG was the driver of the vehicle.

was s

hot at point blank Tange in t
ﬁﬁen tge shooting started at the larger a
the small plane began to slow down.

egan shouting
e P P P At this point,
? LAYTON pulled out & gun and began shocting at individua 1

uring 1s time, shooting was still going on at the
larger plane. _efter the shooting, the tractor
trailer sped away from the scene
S

observed some of the defectors get

uring € incident, that there
e severa uyanese soldiers nearby but they gave no assistance.

He did not actually witness the shootings

at the larger plane. CU’

Regarding the use of the radio at the People's
Temple settlement , RN 111 CARTER
o would know the codes.‘ u' '

£ g L_
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Fhe did not have any knowledge of
a "hit lis or of individuals to be assassinated.(ly

When questioned about the possible existan
primitive nuclear device or bomb at Jonestown
an incident in a Planning Commission session in San Francisco,

California, when JIM JONES spoke about an explosion on a train
that had been carrying military amunition. _
remembered something JOKES said about a large bomb, but could

not provide any additioral information.¢

* when JIM JONES held "white nights"
that he often state at public officials ané People's

Temple defectors should be assassinated. *
JONES had always indicated that he had people to take care .

of that. JONES would lash out against defectors with such
statements as: "If I have to crawl after them myself or if

I have to get the Mafia, I will get the defectors”". JONES
spoke to the congregation that Congressmen RYAN was bad, that
the Central Intelligence Agency (CIA) was behind him and that
the CIA wanted to overthrow the People's Temple.

explained that JIM JONES had no intention of letting
Congressman RYAN visit Jonestown, _JONES'

real plan was to have LARRY LAYTON make arrangements

to cause the crash of RYAN's plane before it got to Jonestown.
everyone in the congregation was
forced to sign a petition against having RYAN come to Jonestowrn.
Apparently, individuals were made to sign the petition but did
not know what it stated. The petition was presented to
Congressman RYAN by SHARON AMOE. (u,

the following information about D.

LAWRENCE BT W)
LJ

SCHACET had attended medical school in Guadalajara,
Mexico. SCHACHT came to the People's Temple with emotional
problems and addicted to drugs. JIM JONES took SCEACHT in and
got him off of drug dependency. JONES apparently sent SCHACKT

(%
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57 C’to school to finish his medical training.
SCHACHT was very poor at putting what he learned to practical
use. JONES made SCHACHT publicly admit that they had sexual
relations together. SCHACHT had even told
him that this was true. SCHACHT was not a licensed Medical
Doctor and he had not satisfied any residency requirements.
SCHACHT used the following drugs as control substances:
thorosine, valium and librium, The Extended Care Unit was

used to discipline individuals in the Jonestown settlement.
Drug thearapy and brainwashing techniques were extensive.
Thorosine was often put in milkshakes, not always necessarily
done by the medical department. m:;I\'NIE
MOORE (sister of CAROLY LAYTON) was e individual who had
access to_all drugs. SCHACHT had to make requests through
ANKIE MOORE. WP o knowledge re?arding the presence of

cyanide at the Jonestown settlement./Y
v

\; *TOM GRUBBS was the individual
- ! that had developed the boxes used to discipline children by
. X !

placing them in solitary confinement. These boxes were
destroyed after DEBRBIE BLAKELY returned to the US and exposed
their use.

W

the mass suicides oOn

Temple membersiJu

he had no personal knowledge of
ovember 18, 1875, but thath
had been witnesses:( u, T

descriptions of the following People's

l) TIM JONES - white male, basketball team, security
force, planning commission, violent

2) JIMMY JONES, Jr. - Black male, basketball team, ' , W)
security force, planning commission, viclent

17«
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3) EDDY CRENSHAW - black male, drove trucks, boat off

loading crew, had heard that CRENSHAW wanted to leave

4}y HERBERT KNEWELL -~ black male, basketball team,
security force

5} JOEKNY COBE - black male, basketball tean,
security force, violent

6) JOHRNY JONES - black male, former JOHN BROWN of

San Francisco, knew alot of government cfficials, ran public
arena for JONES in Jonestown

force

8) JIM MAC ELVANE ~ black male, head of People's
Temple security in the US, mainly in San Francisco, brother of
KAY NELSON

9) BILLY OLIVER - black male, security force, mcther
had come with RYAN a2s a concerned relative

10) STEVE JONES - white male, JONES' natural son,
basketball team, security force, planning commission
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force, managed basketball team, husband of Sa

hal
DY BRADSHAW, v

12) CHERIS O'NEAL - white male, worked in buck factory

13) CALVIN DOUGLAS -~ black male, basketball team,
security force, violent

-
-y
oW
A

7} MARK CORDELL ~ white male, basketball team, security ‘
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14) LEVELAN

-y N

security force

t3

15) BONKIE SIMON - white female, security force,
married to AL SIMON

16) PAUL MC CAKN - white male, off loading crew,
worked in agriculture, reserved security

o
4.

l?} BEAITTNE CROOT - ‘ﬁ"h{te female'
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researcher medical department, intelligent

oslartriral ~Arou
cLgOoLYliCcaL Crevw,

18) TOM GRUBBS - white male, school principal, develcope u‘
discipline boxes
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19)
on drugs, had

N
LV

JONES' "right

21)

MARIE RANKIN, also known as (aka) DUCKETT -~ was
criminal record.

JEAN BROWN - wvhite female, in San Francisco, very

high in Puklic Relations, planning commission

22) RENNIE KICE - black female, planning commission,
wife of BOB KICE, worked in medical drugs and supplies
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24) VERA YOUNG - black female, in San Francisco temple,
planning commission
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25) JUNE CRYM - white female, in San Francisco temple

26}y MIXE PROKES - white male, ex-CBS reporter, top
public relations representative to Guyanese Government, planning
commission, viclent - capable under orderx

27) TIM CARTER - white male, higher than MIKE PROKES
in Public Relations, violent - capable under order

28) S2ANDRA INGRAM, aka BRADSHAW - white female, LEEL
INGRAM's wife, very loyal, planning commission, JONES' mistress

29) JUDY FLOWERS - black female, San Francisco temple
secretary of membership

30) JIM and HARRIET RANDOLPH - white male, white female)

in charge of all people leaving San Francisco to Jenestown,
BARRIET RANDOLPH identical with HARRIET TROOP, who had some
law experience

31) LEONA COLLIER ~ black female, in San Francisco,
major membership secretary, visited Jonestown often, made
other abide by rules but never did herself, made thousands

of dollars for JONES by recruiting blacks, important to JIM
JONES

32) BURRELL WILSON = black male, basketball team
33) CLAIRE JANARO - white female, never lived in

Jonestown, planning commission, on ship "Albatross", had been
purchasing agent in Ukiah, California for Pecple's Temple

110
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34) RICHARD JANARO -~ white male, planning commission,
on ship "Albatross"”, Ppublic relations and purchasing agent

- E A amSd BAATVTD DAY . badl ol b 11.-._..-. Y |
-] LIVIN Qi DULNNILILD DLWy = PULl! Wl.lJ.Lﬁ, Coise U Liadiicu,
in San Francisco, very loyal, on planning commission
36) MARIE KATSARIS - white female, Greek, JONES' \
mistress
37) PAUL ADAMS - white female, planning commission w
38) TISE LFORY - white female, planning commission,
head of accounting department, ceneral inventory and balancing

39) CHUCK BEIRMAN - white male, charged with murder
of RMOS, very violent, cannot read or write

40) JOYCE TOUCBETTE - white femzle, planning commission,
coordinator at Jonestown

4)1) CEARLIE TOUCHBETTE - white male, hushand of JOYCE
on £hin "Albatross", n]anninc commrission, cnordlnator
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42) MICHELLE TOUCHETTE - daughter of JOYCE and CHARLIE
TOUCHETTE, planning commission

43) MIKE TOUCHETTE - white male, son of JOY<ns1:XMLFault xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat"><ns1:faultstring xmlns:ns1="http://cxf.apache.org/bindings/xformat">java.lang.OutOfMemoryError: Java heap space</ns1:faultstring></ns1:XMLFault>